Present Simple
Για να δούμε τι θυμόμαστε αλλά και τι χρειάζεται να γνωρίζουμε για τον Present Simple.
Στον Καταφατικό τύπο:                                                    I always brush my teeth at night.
Κάποιος φίλος θα μπορούσε να μας ρωτήσει:           Do you often brush your teeth after breakfast?    
Και εμείς να απαντήσουμε:                                            Yes, I do.            OR
                                                                                             No, I don’t.

Όταν αναφερόμαστε στις συνήθειες ενός φίλου, μπορούμε να πούμε:
                                                                       e.g. Photini always fastens her seatbelt.
Για να ρωτήσουμε αν το ίδιο κάνει και ο Jim μετατρέπουμε την ερωτηματική λέξη Do-------Does
 και το ρήμα επιστρέφει στο base form.
                                                                         e.g. Does Jim always fasten his seatbelt?
Η απάντηση μπορεί να είναι:                            Yes, he does.      OR
                                                                                 No, he doesn’t.

Παρακάτω θα βρείτε τι αναφέρει το βιβλίο Μαθητή στο πίσω μέρος που ονομάζεται 
My Grammar Corner

5.1a O χρόνος Present Simple

O Present Simple είναι ο χρόνος που εκφράζει κάτι μόνιμο, μια αλήθεια ή μια συνήθεια. Η συνήθεια αυτή μπορεί να είναι προσωπική ή να είναι εθνική, να είναι δηλαδή ένα έθιμο. Όταν εκφράζει μια συνήθεια ή ένα έθιμο, πολλές φορές "πάει παρέα" με λέξεις ή φράσεις που μας πληροφορούν για το πόσο συχνά γίνεται αυτή η συνήθεια ή αυτό το έθιμο. Τέτοιες λέξεις ή φράσεις είναι τα επιρρήματα συχνότητας-adverbs of frequency (δες στο 5.1c) ή/και οι φράσεις με τη λέξη every (e.g. every day, every week, every Monday).
O Present Simple αλλάζει μορφή στο 3ο ενικό πρόσωπο (he, she, it). Μπαίνει στο τέλος της λέξης ένα –s. Κάποιες φορές γίνονται ορθογραφικές αλλαγές, όταν προστίθεται αυτό το –s (δες στο 5.1b). Δες στον πίνακα δύο παραδείγματα για το πώς κλίνεται:


	Affirmative
	Negative
	Interrogative

	 
	Long form
	Short form
	 

	I play/watch
	I do not play/watch
	I don't play/watch
	Do I play/watch?

	You play/watch
	You do not play/watch
	You don't play/watch
	Do you play/watch?

	He plays/watches
	He does not plays/watches
	He doesn't play/watch
	Does he play/watch?

	She plays/watches
	She does not plays/watches
	She doesn't play/watch
	Does she play/watch?

	It plays/watches
	It does not plays/watches
	It doesn't play/watch
	Does it play/watch?

	We play/watch
	We do not play/watch
	We don't play/watch
	Do we play/watch?

	You play/watch
	You do not play/watch
	You don't play/watch
	Do you play/watch?

	They play/watch
	They do not play/watch
	They don't play/watch
	Do they play/watch?


 
5.1b Oρθογραφικοί κανόνες για το -s του 3ου ενικού
Σε ορισμένες περιπτώσεις η ορθογραφία της λέξης αλλάζει, όταν προσθέτουμε το –s του 3ου ενικού στον Present Simple. Συγκεκριμένα:
· Όταν η λέξη τελειώνει σε –s, -ss, sh, -ch, -x, -z, -o προσθέτουμε –es αντί για -s
e.g. watch - watches, kiss - kisses, wash - washes, do - does
· Όταν η λέξη τελειώνει σε –y και πριν από αυτό υπάρχει σύμφωνο, τότε βάζουμε την κατάληξη –ies
e.g. study-studies, carry-carries, αλλά play-plays (φωνήεν πριν το –y)
5.1c Επιρρήματα συχνότητας (Adverbs of frequency)
Πολλές φορές, όταν ο present simple εκφράζει κάποια συνήθεια ή έθιμό μας, συνοδεύεται από λέξεις που μας πληροφορούν για το πόσο συχνά γίνεται αυτή η συνήθεια ή αυτό το έθιμο. Είναι οι λέξεις που απαντάνε στην ερώτηση How often..........? (πόσο συχνά..........;). Oι λέξεις αυτές λέγονται επιρρήματα συχνότητας (adverbs of frequency) και τα πιο βασικά από αυτά είναι τα παρακάτω:
always (πάντα), usually (συνήθως), often (συχνά),
sometimes (μερικές φορές), never (ποτέ)
6.2 Ερωτήσεις στον Present Simple
Όταν φτιάχνουμε ερωτήσεις στον present simple, χρησιμοποιούμε τις λέξεις do και does. Το does χρησιμοποιείται για το τρίτο ενικό πρόσωπο (he, she, it) και το do για όλα τα υπόλοιπα πρόσωπα (I, you, we, you, they). Βάζουμε τις λέξεις αυτές μπροστά από το πρόσωπο για το οποίο ρωτάμε και μετά από το πρόσωπο βάζουμε το ρήμα απλό (χωρίς δηλαδή καμιά κατάληξη)
	e.g.
	How often do you brush your teeth?
	I brush my teeth three times a day.

	 
	Where does the caretta caretta nest?
	It nests in Greece.  



                                  I like-I don't like


H φράση I like-I don't like χρησιμοποιείται για να μιλήσουμε για τα πράγματα που μας αρέσουν ή δε μας αρέσουν. Δες τον παρακάτω πίνακα για το πώς κλίνεται. Προσοχή στο πώς αλλάζει στο τρίτο πρόσωπο ενικού (he, she, it):



	Affirmative
	Negative
	Interrogative

	 
	Long form
	Short form
	 

	I like
	I do not like
	I don't like
	Do I like?

	You like
	You do not like
	You don't like
	Do you like?

	He likes
	He does not like
	He doesn't like
	Does he like?

	She likes
	She does not like
	She doesn't like
	Does she like?

	It likes
	It does not like
	It doesn't like
	Does it like?

	We like
	We do not like
	We don't like
	Do we like?

	You like
	You do not like
	You don't like
	Do you like?

	They like
	They do not like
	They don't like
	Do they like?






Το ρήμα have got

Το ρήμα have got σημαίνει έχω και χρησιμοποιείται όταν μιλάμε για πράγματα που μας ανήκουν. Με αυτό περιγράφουμε κάποιον, μιλάμε για τα χαρακτηριστικά του. Δες τον πίνακα για το πώς κλίνεται:
 
	Affirmative
	Negative
	Interrogative

	Long form
	Short form
	Long form
	Short form
	 

	I have got
	I've got
	I have not got
	I haven't got
	Have I got?

	You have got
	You've got
	You have not got
	You haven't got
	Have you got?

	He has got
	He's got
	He has not got
	He hasn't got
	Has he got?

	She has got
	She's got
	She has not got
	She hasn't got
	Has she got?

	It has got
	it's got
	It has not got
	It hasn't got
	Has it got?

	We have got
	We've got
	We have not got
	We haven't got
	Have we got?

	You have got
	You've got
	You have not got
	You haven't got
	Have you got?

	They have got
	They got
	They have not got
	They haven't got
	Have they got?




                                                      Το ρήμα ‘είμαι’   ------to be
	
	Affirmative
	Negative
	Interrogative

	 
	Long form
	Short form
	 

	I am 
	I am not 
	I' m not 
	Am I?

	You are 
	You are not 
	You aren't 
	Are you?

	He is 
	He is not 
	He isn't 
	Is he?

	She is 
	She is not 
	She isn't 
	Is she?

	It is 
	It is not
	It isn't
	Is it?

	We are 
	We are not 
	We aren't 
	Are we?

	You are 
	You are not
	You aren't 
	Are you?

	They are 
	They are not
	They aren't
	Are they?









	







